
Eggeslevmagle	den	24.	juli	2020.		

	

Laugmøde	(generalforsamling)	

lørdag	den	25.	juli	2020	kl.	13,00	på	Stigsnæs	Kystbatteri	Venner	

	

På	bestyrelsens	vegne	har	jeg	i	henhold	til	foreningens	vedtægter	fornøjelsen	af,	
som	Laugformand,	at	byde	vores	medlemmer	velkommen	til	et	historisk	
Laugmøde	nogle	vil	kalde	det	generalforsamling	–	den	første	af	slagsen	i	Stigsnæs	
Kystbatteri	Venners	levetid	-	desværre	udsat	i	et	par	omgange	i	henhold	til	
dirigentens	redegørelse	.	

Stigsnæs	Kystbatteri	Venne	blev	stiftet	søndag	den	2.	juni	2019	af	Arbejdsgruppen	
bag	renovering	af	Stignæs	Kystbatteri	med	stor	hjælp	af	advokat	Jens	Iversen	fra	
Advodan	i	Slagelse.	

Til	bestyrelsen	blev	på	mødet	valgt:	

• Gorm	Rasmussen,	Henrik	Falch,	Jan	Sørensen	for	2	år.		
• Lars	Wolters	blev	valgt	som	Skælskør	Turistforenings	repræsentant	og	

kontaktperson	i	bestyrelsen.	Jeg	kan	oplyse,	at	til	stor	glæde	og	tilfredshed	
er	Lars	blevet	genvalgt	her	i	lauget	til	denne	post	-	på	Turistforeningens	
generalforsamling	i	sidste	måned.		

• Torben	Christiansen,	Carl-Emil	Frederiksen	og	Steen	Olsen	blev	valgt	for	et	
år	og	er	dermed	på	valg	på	dette	Laugmøde.		

• Arne	Hansen	blev	valgt	som	intern	revisor.		
• Til	suppleant	blev	valgt,	Arvid	Gaardbo.		

Ved	den	efterfølgende	konstituering	i	bestyrelsen	valgtes	Steen	Olsen	som	
formand	for	lauget,	Torben	Christiansen	som	kasserer,	og	Henrik	Falch	som	
sekretær.	Gorm	Rasmussen,	Jan	Sørensen	og	Carl-Emil	Frederiksen	og	Arvid	Garbo	
fik	ansvar	for	materiel,	affyring	og	anlæg.		

	



	

Den	4.	juni	2019	indgik	Skælskør	Turistforening	ved	Ole	Rygård	–	herunder	
Stigsnæs	Kystbatteri	Venner	og	Borreby	Gods	og	Herregård	ved	Joachim	
Castenschiold	en	aftale	om	vilkår	for	anvendelse	af	Stigsnæs	Kystbatteri	og	adgang	
gennem	skoven.	

Laug	bestyrelsens	virke	har	siden	den	stiftende	generalforsamling	den	2.	juni	2019	
primært	foregået	i	regi	af	Arbejdsgruppen	Stigsnæs	Kystbatteri	under	
turistforeningen	

MEN	onsdag	den	12.	februar	2020	blev	afsendt	regnskab	og	slutrapport	til	
godkendelse	i	statens	LAG	sekretariat	i	Vordingborg	således	at	projektet	kunne	
opgøres	og	afsluttes.		

Den	endelige	godkendelse	og	dermed	frigivelse	af	garanti	stillet	af	Slagelse	
kommune	på	ca.	194	tkr.	kan	afvente	op	til	6.	måneder	og	dermed	også	sagt	at	vi	
endnu	ikke	har	fået	den	endelige	godkendelse	til	at	anlægget	tilhører	Skælskør	
Turistforening	og	vi	drifter	anlægget	i	Venne	lauget.	Men	vi	krydser	fingre	for	
snarlig	afslutning	så	garanti	og	konto	kan	opgøres	endeligt.	

	Vi	takker	endnu	engang	Skælskør	Turistforening	for	den	store	tillid	i	samarbejdet	
med	renovering	og	vil	aflægge	endelig	beretning	når	LAG	godkendelse	af	regnskab	
er	på	plads.	

Torben	Christiansen	vil	om	lidt	gennemgå	regnskabstal	for	anlægget	på	de	cirka	
620.000	kr.	fordelt	på	de	17	projektopgaver.	Dertil	kommer	flere	tusinde	frivillige	
arbejdstimer	gennem	de	seneste	4	år	og	endnu	engang	tak	til	jer	alle	i	bestyrelse	
for	jeres	flid,	engagement,	med	og	modspil	samt	gode	humør.	

Slagelse	Kommune	har	fra	Amtets	og	Skælskør	Kommunes	tid	overtaget	en	aftalt	
plejeplan	for	området.	Vi	har	gennem	året	afholdt	nogle	møder	for	at	sikre	en	
pleje	og	vedligeholdelse	der	lever	op	til	aftaler	herunder	med	Borreby	Gods	og	
Kultur	og	Miljøstyrelsens	m.fl..	Et	godt	og	fornuftigt	samarbejde	som	vi	i	
bestyrelsen	gerne	vil	kvittere	alle	parter	for.	

	



Såvel	bygninger	og	installationer	er	også	behørigt	forsikret	–	hvilke	også	gælder	
ved	skydning	i	forhold	til	gæstende.	

I	Venneforeningen	har	vi	siden	aflevering	af	det	store	regnskab	arbejdet	med	
mindre	praktiske	ting,	markedsføring	og	årets	events	som	jo	desværre	også	blev	
ramt	af	COVI19.	

Men	nu	er	vi	til	laugmøde	og	Gorm	har	ikke	alene	fået	tilladelse	til	affyring	i	dag	
men	også	fået	transporteret	4	kg.	krudt	i	sikret	bil	fra	Odense	hertil.		

Jeg	kan	oplyse	at	krudt	og	transport	for	dagens	6	skud	koster	tæt	på	de	4000	kr.	og	
dette	vil	også	være	prisen	pr.	gang	for	fremtidige	affyringer	–	herunder	12.	
september	kl.	15,00	hvor	vi	håber	på	at	se	Kanonbåden	fra	Corsør	angribe	fra	
søsiden	og	vi	fra	landsiden	svare	igen.	

Desuden	vil	jeg	også	gerne	takke	Henrik	Falch	for	en	stor	indsats	siden	indvielsen	
ved	kommunens	tilflyttermøder,	Livsstilsmesse	og	øvrige	lokale	arrangementer	
med	skole	og	andre	gæstende	-	hvor	vi	også		understøtter	Skælskør	og	Omegns	
øvrige	foreningsliv.	Desuden	har	Henrik	som	noget	nyt	udstyret	flere	positioner	
med	QR	reader	så	det	er	muligt	at	få	fortalt	om	de	bagvedliggende	historier	man	
ser	på.	

Vi	havde	håbet	på,	at	sikre	øget	tilgængelighed	til	anlægget	for	svagt	gående	og	
handicappede.	Desværre	er	det	muligvis	lige	så	omfangsrigt,	at	få	tilladelse	til	som	
hele	renoveringen.	Men	det	er	ikke	opgivet	–	vi	skriver	2020	og	det	er	ikke	rimeligt	
at	der	ikke	er	adgang	for	kørestolsbrugere	og	det	skal	være	så	besværligt	hvis	man	
medbringer	rollator	

Endelig	vil	jeg	også	nævne,	at	det	er	Vennerne	der	i	høj	grad	har	været	aktive	
omkring	Velkomstpunktet	på	Stigsnæs	Havn	–	hvor	der	i	forlængelse	af	havne	
husets	renovering	og	indretning	af	færgekontor	og	mødefaciliteter	nu	er	opsat	
belyst	informationstavler	både	omkring	vores	Batteri	men	også	de	to	øer.	Dette	er	
sket	i	et	godt	samarbejde	med	lokalrådene	på	Agersø	og	Omø.	Til	den	økonomiske	
historie	hører	at	fra	LAG	kvikpuljen	har	fået	og	brugt	de	30	tkr.	vi	fik	bevilget	og	vi	
efter	en	bevilling	på	25	tkr.	fra	Slagelse	kommunes	pulje	for	landudvikling	så	vi	har	
penge	til	at	foretage	yderligere	information	om	færgerne	og	havnene	og	
erhvervsområdet	på	Stigsnæs.	



Ved	vores	søslag	med	Corsør	den	12.	september	kl.	15,00	vil	vi	forud	for	slaget	og	
skydningen	foretage	indvielse	af	vores	nye	fane	som	er	bevilget	af	Danmarks	–
Samfundet.		
	
Det	er	vores	stadig	aktive	medlem	af	Kyst	Artellerie	foreningen	på	Sjælland,	Arvid	
Gaarbo,	som	har	søgt	og	fået	bevilget	en	ny	fane.		
	
Faneceremonien	vil	naturligvis	sket	med	respektfuld	og	festligt	og	pladen	vil	blive	
påsat	med	3	søm	Det	er	jo	her	at	et	søm	er	for	majestæten,	ét	søm	er	for	
fædrelandet	og	ét	søm	er	for	stedet.	Så	glæd	jer	til	dette	ekstra	festlige	indslag	12.	
september	
	
Sluttelig	vil	jeg	sige,	at	der	er	en	stor	udfordring	for	vores	forening	fremover.	Det	
vil	være	at	skabe	økonomi	til	de	faste	udgifter	til	forsikringer,	vedligeholdelse	og	
markedsføring	incl.	2	årlige	affyringer.	Ved	bestyrelsesmøde13.	juli	har	vi	
estimeret	at	vi	skal	bruge	18.000	kr.		
	
Derfor	vil	der	også	være	bruge	for	flere	i	vores	venne	forening	og	laug	-	
støttebeløb	af	en	hverv	størrelse	eller	flere	sponsorater	såfremt	aktivitetsniveauet	
skal	holdes	i	de	kommende		år.	
	

På	bestyrelsens	vegne	var	dette	ordene	

Steen	Olsen	Laug	formand	


